
 

 

Skrivelse till Socialnämnden om situationen för stadens hemlösa 
med anledning av nedstängningen av natthärbärget i S:ta Clara 
kyrka 

Den pågående pandemin samt rådande vinterkyla försätter kommunens hemlösa i en särskilt 

utsatt och farlig situation. Ett etablerat natthärbärge i en av stadens kyrkor har nyligen lagt ner 

vilket ytterligare ökat behoven av tillgängliga miljöer inomhus och sovplatser. Det handlar 

om att säkra människors rätt till tak över huvudet, tillgång till tvättmöjligheter och toalett. Vi 

vet dock om att tak över huvudet-garantin av olika skäl inte når alla hemlösa personer i staden 

men det ska inte hindra politiken från att fortsätta agera efter nya lösningar. Att hemlösa är 

beroende av att kyrkorummen öppnar i den kalla vinternatten hör inte hemma i 

välfärdssverige då kommunen har det yttersta ansvaret för alla medborgare i staden.   

 

Frågan om hemlöshet handlar om en grundläggande rätt till ett tryggt hem som är anpassat 

efter varje människas behov och förutsättningar. Rätten till bostad är så fundamental att den 

påtalas i Sveriges grundlag och som en mänsklig rättighet i internationell traktaträtt. När 

Stockholms stad antog programmet för att motverka hemlöshet 2020-2025 betonade vi att för 

att lyckas med arbetet mot hemlöshet krävs både förebyggande arbete, akuta insatser samt en 

långsiktig plan för att det ska finnas tillräckligt med lägenheter i staden till en hyra som möter 

behoven hos efterfrågan. Vi efterfrågade även en gemensam handlingsplan för berörda 

nämnder och kommunala insatser såsom SHIS Bostäder och bostadsbolagen, för att skapa 

tydligare samverkan och ansvarsfördelning i frågor gällande hemlösheten – både den akuta 

och den strukturella. 

 

Vi vill mot bakgrund av detta ställa följande frågor till förvaltningen: 

 

 Vilka konsekvenser bedömer förvaltningen att nedstängningen av natthärbärget i S:ta 

Clara kyrka har för stadens hemlösa? 

 Vad kommer staden att göra för att förbättra situationen för hemlösa? Vilka insatser 

och åtgärder har satts in eller planeras att sättas in i närtid? 

 Hur arbetar förvaltningen för att nå de som inte vill omfattas av socialtjänstlagen och 

som staden inte når i tak över huvudet-garantin? 

 Efter vilken praxis och bedömning öppnas möjlighet till sovplats upp i de fall där 

härbärget inte är permanentade? 

 Finns det någon dialog mellan förvaltningen och SHIS angående möjligheten att 

öppna upp delar av bostadsbeståndet till fördel för hemlösa? SHIS har idag fler 

lägenheter än placeringar varav det finns luft i systemet som borde användas.  
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